
A N N E  M A R I E  H O R N  O P S T I L L E T S O M F O R P E R S O N

Et DAP for alle!

Jeg genopstiller fordi jeg slet ikke er færdig med at arbejde for vores medlemmers fagpolitiske interesser og udviklingen af vores organisation. Jeg 

tror på fællesskabet og på at være organiseret i en fagspecifik overenskomstbærende organisation! 

For psykomotoriske terapeuter er det DAP – dette underordnet om vi har efteruddannet os og specialiseret os i forskellige retninger. Vores 

grunduddannelse i sig selv er unik og fortjener et stærkt fællesskab. Men også et fag og en forening, der vender sig ud af – mod samfundet og 

tværfaglighed!

Jeg ønsker at samle os på tværs af generationer, arbejdsområder, geografi og ønsket for/imod autorisation. Vi skal være åbne for fagpolitiske 

dialoger om retning for fag og organisation. 

Jeg tiltrådte forpersonsposten juni 2023 på en ekstraordinær generalforsamling for den resterende valgperiode. Det har været et indholdsrigt år, 

hvor mit fokus bl.a. har været på at skabe synlighed for fag og forening, på at udvikle vores politiske netværk og på at skab e et bæredygtigt 

fundament med en styrket politisk ledelse. Dette er helt essentielt for at nå resultater på vores mange gode ideer, visioner og høje ambitioner.

Vi har udvidet vores sekretariat, så det i højere grad kan understøtte de stigende medlemshenvendelser vedrørende nyansættelser og 

lønforhandlinger. Vi har styrket den politiske kommunikation såvel som det juridiske område og udvidet antallet af tillidsrepræsentanter i det 

offentlige fra 2-10. Den positive udvikling skal fortsætte!

Jeg blev valgt ind lige i starten af overenskomstforhandlingerne og prioriterede det benhårdt, hvilket resulterede i en OK med et virkelig godt 

resultat, der både gav gode lønforbedringer for vores erfarne pmt’er og muligheder for kompetenceudvikling via adgang til kompetencefondene på 

både det kommunale og regionale område. Jeg håber at være med til at udvikle indholdet i tiden efter GF.

En af hovedopgaverne for vores organisation er at få endnu flere kollegaer til at blive en del af vores fællesskab i DAP. Antallet af medlemmer har 

meget stor betydning for at vi kan skabe resultater. Resultater som fodfæste i det etablerede sundhedssystem, bedre henvisningsmuligheder til 

PMT og autorisation!

Jeg håber at få muligheden for at føre os igennem de næste 4 år med udvikling og fællesskab!

Anne Marie Horn 

Færdiguddannet PMT i 2011 , Ansat på beskæftigelsesområdet match 2 og 3, Selvstændig PMT med egen praksis, Stifter af DetSundeArbejdsliv & 

AnneMarieHorn, Næstforperson i DAP 2018-2019, Kursusudvalget i DAP 2016-2018



B R I T T  S C H O U  O P S T I L L E T T I L H B

Jeg hedder Britt Schou, 53 år og bor og arbejder på Vesterbro. Jeg blev uddannet i 2008 fra Skolen for Afspændingspædagogik i Virum Fra 

2007 har jeg arbejdet med unge voksne med psykosociale problemstillinger både indenfor socialpsykiatrien og beskæftigelsesind satsen. 

Jeg blev selvstændig i 2012, fordi jeg ikke synes de rammer, som jeg kunne arbejde indenfor stemte overens med min faglighed.

Jeg er fuldtids beskæftiget som selvstændig psykomotorisk personlig træner. 

Jeg hører til den ældre generation, af den nye generation af psykomotorisk terapeuter. Jeg kom sent i gang og har inden studiestart haft et 

par år på Københavns Universitet som studerende i dansk- og moderne kultur, og 10 år i Christianias Børnehuse. 

Mit kandidatur går på at jeg ønsker et DAP for alle. Jeg har været væk fra DAP i nogle år, da jeg følte, at jeg som selvstændig - og ved at 

stille mig kritisk overfor autorisationsspørgsmålet, var udelukket af det faglige fællesskab, som DAP’er. 

Jeg er meget stolt af mit fag, så det er svært at holde sig væk. Jeg ser mig selv som sundhedspædagog, facilitator af individuel kropslig 

indsigt og motivator for forandring. 

Vi er en faggruppe som har et bredt spekter af fagpersoner, og vi er meget svær at indfange i en enkelt beskrivelse. Og i stedet for at blive 

frustreret over dette, vil jeg arbejde på, at det bliver vores fordel. 

Mange af os har tillægsuddannelser, som vi inkluderer i vores psykomotoriske arbejde og jeg har et ønske om, at mine fagkollegaer forsat 

identificerer sig som psykomotorisk terapeuter fremfor den jobtitler deres specialer nu har ført dem til. Jeg tænker bl.a. på motorikvejlederen, 

aktivitetsmedarbejderen, træneren (som mig selv), psyko- og kropsterapeuten, dem i beskæftigelsesindsatsen og i institutionerne. 

Jeg er så heldig, at jeg i en uge om året i gennem de seneste 10 år har mødt psykomotorisk studerende, som har ønsket at uddanne sig som 

personlig træner. Jeg har bidt mærke i, at der aldrig har været et år, hvor holdet fagligt har lignet et af dem fra de forgangne år. Og det synes 

jeg er en kæmpe fordel. Jeg synes det er en kæmpe fordel, at vi er et produkt af den tid vi har taget vores uddannelse i, et produkt af de 

undervisere vi har haft og hvilke specialer som vi har fordybet os i. 

Jeg er selvfølgelig ikke afvisende overfor autorisationsspørgsmålet, men jeg synes vi skal værne om vores fag og ikke forsøge at gøre det 

smalt, når nu den store brede på vores faglighed er vores fordel. Jeg ønsker et professionsorienteret DAP



H E DV I G  DY B DA L  O P S T I L L E T T I L H B

Kære kolleger,

Mit navn er Hedvig, og jeg stiller op til genvalg i hovedbestyrelsen. Jeg har efterhånden været en del 

af hovedbestyrelsen i et par år, først som suppleant og det sidste år som medlem. I den seneste tid 

har jeg blandt andet været involveret i arbejdet med at opdatere og forbedre vores etiske 

retningslinjer, samt været engageret i oprettelsen af det nye forskningsudvalg og deres 

arbejdsopgaver. Alt det med formålet om, at vi kan arbejde med, at yderligere styrke vores faglighed 

og sikre, at vi fortsat udvikler os på et oplyst og etisk funderet grundlag.

Ved siden af mit engagement i fagforeningen er jeg selvstændig på deltid, samtidig med at jeg

arbejder i et dagtilbud. Det gør, at mit perspektiv i bestyrelsens arbejde både kan repræsentere

udfordringer, muligheder og mangler, som vi står overfor som medlemmer, uanset om vi arbejder

som lønmodtagere eller selvstændige.

Mit fokus for den kommende periode vil være at fortsætte arbejdet med at sikre en bæredygtig

fagforening, med plads til alle medlemmer. Jeg vil arbejde for, at vi fortsætter med at udvikle os, både

som fag og som fagforening, og tilpasse os de nye udfordringer, som vores medlemmer møder.

Jeg håber, I vil støtte mit kandidatur, så jeg kan fortsætte med at arbejde for vores fælles fremtid.

Med venlig hilsen

Hedvig Dybdal 



L E A  B E C H  O P S T I L L E T S O M N Æ S T F O R P E R S O N / T I L H B

Kære fagfæller,

Min interesse for politisk arbejde begyndte som forkvinde for De Studerendes Råd på VIA University College, hvor jeg i halvandet år fik 

erfaring med strategiske beslutninger og interessevaretagelse. Derudover har jeg bestyrelseserfaring fra Landsforenings Talentspejdere, 

hvor jeg sad i bestyrelsen i et år og ti måneder. Disse erfaringer inspirerede mig til at engagere mig i DAP’s bestyrelse, hvor jeg uforudset 

trådte ind i rollen som næstforperson. Dette har styrket mit engagement i at sikre DAP’s fremtid og fremme psykomotorik som en anerkendt 

sundhedsprofession.

Jeg har været en del af DAP’s hovedbestyrelse i to år og har de seneste 1 år og 8 måneder været næstforperson. I denne rolle har jeg 

arbejdet for at understøtte de politiske og strategiske mål for fagforeningen og fremme psykomotorik som en anerkendt sundhed sprofession.

Det er første gang, jeg formelt stiller op med henblik på næstforpersonsposten, og jeg håber på at fortsætte arbejdet for en stærk fagforening 

og støtte op om medlemmer, sekretariatet og hovedbestyrelsen.

Mit fortsatte fokus:

 Autorisation og henvisningspraksis: Vi skal fortsat arbejde for bedre henvisningsmuligheder og undersøge fordele og ulemper ved 

autorisation.

 Synlighed og anerkendelse: Øget synlighed i sundhedssektoren er afgørende for fagets fremtid.

 Medlemsrekruttering: Flere medlemmer vil styrke foreningen og mulighederne for jer.

 Studerendes indflydelse: Jeg vil fortsætte arbejdet med at styrke samarbejdet mellem skolerne og DAP for at sikre balanceret 

indflydelse fra de studerende.

 Hjemmeside: Forbedring af vores hjemmeside for at skabe en bedre medlemsoplevelse gennem nemmere adgang til vores services.

Jeg ser frem til at fortsætte arbejdet for en stærk fagforening og psykomotorikkens fremtidige rolle i sundhedssektoren.

De bedste tanker

Lea Bech



P ET E R  S C H E R FI G  O P S T I L L E T T I L H B

Mit navn er Peter Scherfig, og jeg ønsker at stille op som kandidat til hovedbestyrelsen i relation til generelforsamlingen d. 26 oktober 2024.

Jeg har længe været optaget af det psykomotoriske virke, både hvad angår fagets faglige retning, men også den rejse som en studerende 

gennemlever når vedkommende står i sit livs udfoldelse mellem at sidde på sit studie til at komme ud på arbejdsmarkedet. Det er en 

subjektiv transformation, som på sin vej kan bringe både glæder og udfordringer.

Hvis jeg kigger ind i det samfund, som repræsenterer 2024, så ser jeg et samfund med et stort fokus på vækst og udvikling. Di sse parametre 

oplever jeg til tider som modstridende i forhold til vores faglige afsæt og ramme, hvor ro, nærvær og faglige refleksioner har hjemsted.

Arbejdspladserne er i dag sat i et præstationsgear, som skubber til vores individualitet og faglige stolthed, vi mister balan ce, bliver syge og 

stopper til sidst. Personligt har jeg selv mistet 13 kollegaer på kun ét år, dette må simpelthen ikke ske.

Jeg tror på, at vi med en fælles stemme, samt en øget samfundseksponering af faget kan være med til at ændre nogle af de ramm er vi 

møder på arbejdspladserne, og dertil også sørge for en større politisk opbakning med henblik på nye lokalaftaler, bedre trivsel og næring til 

glæden i vores arbejde.

Kort om jeg selv, så er jeg 38 år, og jeg blev færdiguddannet psykomotorisk terapeut tilbage i 2016. Jeg har siden da arbejdet på psykiatrisk 

akut afd. i Horsens under regionen, senere blev det til specialområdet for senhjerneskade og autisme under Horsens kommune. Jeg er 

oprindeligt fra Vejle, men jeg bor i dag lidt nord for Århus sammen med min kæreste Merethe, og vores hund Nova. Her bor vi e t skønt hus 

omringet af natur i et lille lokalsamfund der hedder Voldum. Mit arbejde er rykket til Randers, hvor jeg arbejder på et døgnt ilbud for voksne 

med senhjerneskade, og derudover underviser jeg lidt på psykomotorik uddannelsen (senhjerneskade – psykomotorik i praksis – semester 

5). Jeg er praktikvejleder for semester 6 studerende, og jeg er medforfatter til bogen: ”Psykomotorik i teori & praksis - Rehabilitering, 

habilitering og recovery”, som blev udgivet i 2019. 

Som person holder jeg meget af at være kreativ, bl.a. spiller jeg meget guitar, og når jeg ikke arbejder i Randers, så driver jeg egen 

virksomhed, hvor jeg arbejder som fotograf. Jeg trives bedst når jeg kan få lov at bruge mit hoved, samt mine hænder, og min mentalitet er 

dybt inspireret af Peterplys, hvor nysgerrighed og et positivt mindset er min tilgang her i livet. 

Jeg vil ønske alle kandidater et rigtigt godt valg, og jeg ser frem til at møde mange af jer til generalforsamlingen J

De bedste hilsner Peter Scherfig



T I N A  C A L L OW  O P S T I L L E T  T I L H B

Mit navn er Tina Callow. Jeg er mor til hhv. Sofie på 22 og Alma på 17. 

Jeg dimitterede i juni 2017, ved VIA i Randers, og min erfaring ligger hovedsageligt hos udviklingshæmmede, har dog var stueleder, i en 

børnehave, i lidt over et år. 

Til dagligt hører jeg til i det midtjyske og Arbejder hos Sansestormerne i Skanderborg. Sansestormerne er et STU-tilbud for 

udviklingshæmmede voksne i 1:1 bestilling, ved Landsbyen Sølund. 

Derudover er jeg i år blevet valgt ind som TR for PMT’erne i landsbyen. Dette er enormt spændende at være en del af, da det er ret nyt at vi 

overhovedet har en TR. Dette er desuden også en ny rejse for mig. 

Jeg vil gerne stille op til hovedbestyrelsen i Dap. Det vil jeg gerne, da jeg gerne vil prøve kræfter af, med den mere politiske del af vores fag, 

samt på et lidt højere niveau. Jeg er meget interesseret i hvordan vi sælger vores fag, og hvor bred en skare vi egentlig er. - Helt fra 

studietiden, til vi er etablerede som PMT’ere. 

Min overbevisning er at vi står utroligt stærkt når vi, som mennesker, samler os. Her ser jeg en mulighed for, at være med ti l at gøre en lille 

forskel. Jeg ønsker at være med til at højne vores faglighed og give os en klarhed, tryghed og placering, som dem vi er, som en helhed. 

Derudover vil jeg gøre mit bedste for, at honorere, jeres evt. tillid, ved at arbejde mig ind i sagerne skridt for skridt. 

Mvh. Tina Callow
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